
Oppsummering frå bygdamøtet i bygdahallen på Nå 23.11.23
Vel 35 frammøtte

Ivar ønsker velkommen og fortel kort grunnen til at vi er her idag; vintermøtet i Mars.
Løs debatt om kva vi ønsker oss her i bygda.
Kva har me?
Kva har me lyst til?
Kva skal til for å gjera bygda meir attraktiv, kva skal til for at folk vil flytta hit, kva skal til for å
få ungdommen heim att?

Anette åpner ordet
Takker for initiativet til møtet - slike møter er viktig!
Trekker fram skaperviljen, engasjementet og kreativiteten blant bygdafolket.
Flom og skredsone - utfordringer, politikerne må jobba for å endra regelverk
Tomteland, viktig for å få unge til å flytte til bygda.
AP, INP , H, SV, KRF går samla inn for Vikane byggefelt, 20 - 40 bustader. Eldretun der òg?
Andre utfordringer: vi har ein kommune som er dyr i drift, det må til ein omstillingsprossess.
Løfter fram dugnadsviljen som har vore så sterk i bygda - vi treng alle for å løfta
dugnadsånden igjen.

Tomteland:
- 20 + tomter på Aga, gang og sykkelveg setter ein stopp. 10 som har etterspurt tomter

sålangt
- Tomter på Fletene krevde ny reguleringsplan pga veg. 5 tomter på Fletene i den nye

reguleringsplanen.
- Tomter bak Vikebygd skule. Lite ønskelig med veg opp forbi skulen
- To tomter nedforbi barnehagen?
- Strøtomter aktuelt for ungdom/nyetablerte - korleis gå fram?
- Den nye arealplanen, liberal. “LNF spredt” område. LNF-områder er vanskelig å

komme utenom hos Statsforvalteren
- Saksbehandlingstid; skal ikkje vera grunn til at det skal ta lang tid. Innbyggere føler

seg motarbeidd. Korleis kan gjer denne prosessen enklere?
- Kommune og administrasjon har sine regler og krav dei skal forholda seg til. Innspel

om å invitere til dialog, møte
- Statsforvalteren er negativ til disposisjoner (spes. LNF-områder)
- LNF - landbruk, natur og friluftsliv

Eldretun:
- Området nedforbi skulen var aktuelt på eit tidlegare tidspunkt. Høyer var inne og

tegna “trappeleilighet” med 8-9 leiligheter. Med felles areal.
- Prosjekt pågang nede på butikken, utfordringer med parkeringsplass.

Klyngetun:
- På tvers av generasjoner (gamal tradisjon i vårt distrikt)

Flaum og ras og flodbølgefare:



- Det meste av Ullensvang kommune er utsatt - aktsomhetskrav.
- “Avtaler på at skogen ikkje skal hoggast” - omsynssone.

Crossbanen:
- 375 000 for å hyra inn Norconsult. Dugnadsarbeid for å utarbeide banen
- Lite hjelp og oppfølging i fra kommunen si side, lite samkjørte. Mykje papirarbeid
- Avhenger av foreldre og dugnadsånd
- Jobber med å få utvida crossbanen.
- Nærmaste bane; Voss, jobber med å få ein i Kvam. Rekrutteringsarbeid - Det er fleire

crosskøyrere utanfor banen enn på banen. Hardangerstevne i samarbeid med Voss
og Kvam

Ifht samarbeid/dialog med kommunen anbefaler ordfører å invitere dei aktuelle tjenestene til
dialog/møte.
Forhåndskonferanse for spesifikke byggesaker.

Naust:
- Kor kan me få bygga naust i denne kommunen?
- Jo fleire som kan bygge naust i lag, jo lettere er det å få det til.
- Viktig å ta vare på dei fjærene som er igjen etter at nye vegen vart bygd
- Arealplanen til kommunen er ikkje klar ennå.
- Nokon har hatt naust knytt til gard tidligere før vegen kom, lite/dårleg kompensert for

tapet av det.
- Korleis frigjera areal?
- Strandlinja, kven er den eigd av? Statens vegvesen eig 3 m totalt på kvar side av

vegen.

Treningsrom:
- Solnut har sett på gamle lokalet til frisøren på Nå, trenigsrom/løfterom
- Evt. nytta garderoberomma i klubbhuset, få kommunen på banen
- Klubbhuset nyttast som ungdomshus/rom?

Fleirbrukshall på Aga:

Skule på Aga:

Sjøen:
- Meir aktivitet tilknytt sjø på sommeren
- Kaier langs fjorden - kor er den tilrettelagte strandsonen? Felles søknader inn mot

kommune/fylket. Er det noko ein kan løfta i fellesskap?
- Sykkelveg langs fjorden? Har vore diskutert politisk?
- Friluftshovedstaden

Småbåthavn på Nå:
- Daniel/Joakim sitt prosjekt



- Liknande anlegg som på Sekse og Lofthus
- Kommunen sin egendom
- Ein lang prosess; 2019 - 2024
- Båthavn på Nå - hatt møte med administrasjonen idag, positivt møte.
- Mulig det blir klart for å legga ut båtplass salg i 2024.

- Kva ynskjer ungdommen:
- Treningsrom
- Ein plass å henga
- Betre busstilbod
- Klubb for ungdommen? På Aga, Nå? Diskotek?
- Få ungdommen med i planlegging og organisering
- korleis nå dei - kva kanal?

Tur og natur:
- Friluftshovedstad
- Turgruppa til Solnut får skryt
- Frisbeebane; Anve og Karina (ansvar for frisbee banen i Eidesåsen) ser for seg at

området ned forbi Skotamyra kan passe til Frisbeebane. Solnut skal ha møte med
Anve i neste veke. Andre områder det kan la seg realisere? Områder som
Rogdatjødnet og Øykhagen vart nemnd som områder som kan undersøkast

Småbarnsforeldre:
- Barselgruppe? Spesielt nyttig for nytilflyttere. Blir ikkje lenger initiert av helsestasjon.

Korleis kan ein betre legga tilrette for desse?

First lego leauge:
Korleis engasjere barn og unge i fritidsaktiviteter - dei ville laga ein app kor dei enkelt fann
fram til fritidsaktiviteter

Industriområde i fjorden?

- På Nordnes?

Infrastruktur?
- Fiberutbygging

Kultur:
- Agatunet; treng å framsnakka museuma våre. Legga press på Hardanger og Voss

museum inn mot jubileumsåret.
Bygdahus:

To hus som er lite i bruk, korleis få opp bruken på dei. Tilgjengeligheit og
marknadsføring?

Informasjonskanal:



Korleis informere ut til alle? Få fram ein plass som viser og byr fram alle aktivitetar og
lag for unge, gamle, nyinnflytta og flyktningar.

Bilracemulighet?

Ein del rapportarbeid i Vikebygd som er gjort treng å digitaliserast!

Arealplanen - det går ann å komma med innspel fortsatt, men dei store linjene er nok allereie
lagt.
Områdeplaner for tettstadene skal lages, her kan ein sende inn ein del av dei tinga me har
snakka om idag. Ta initiativ mot adm. til å få satt i gang planarbeidet, invitere til samtale

Ei gnist i bygda - det er mykje positivt som skjer!
Vikebygd blir oppfatta som ein ressurssterk og positiv krins i kommunen, som gjør det lett å
tiltrekka seg folk.

Me får det ikkje meir morro enn me gjer det til sjølv.


